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Více na www.kika.cz

DNYBEZ

DPH4
20. 2. – 23. 2. a 27. 2. – 1. 3. 2020

I fanouškovský stres
může zastavit srdce
Sportem ku zdraví. Ne vždy to platí, někdy může být povzbuzování při infarktových zápasech či závodech
velmi nebezpečné. Kolaps. Hrozí v ochozech i u televize. Zdravotní potíže. Třeba z pobytu v davu STRANA 4

inzerce

Senát vede
Vystrčil
Novým předsedou Senátu
se stal podle očekávání
Miloš Vystrčil (na snímku),
dosavadní předseda sená-
torů ODS a místopředseda
strany. V tajných volbách
porazil prvního místopřed-
sedu Senátu Jiřího Růžičku
(za TOP 09 a STAN).
Nástupce zesnulého
Jaroslava Kubery povede
horní komoru do ustavení
jejího nového vedení po
podzimních volbách. Chce,
aby horní komora byla
ústavní pojistkou, hlída-
čem exekutivy a kotvou,
která zajistí pevné
postavení Česka. Více
čtěte na straně 2. ČTK

MASKOTI HER V TOKIU
NA TURNÉ PO EVROPĚ
MIRAITOWA I SOMEITY NAVŠTÍVÍ TŘEBA BONN, PAŘÍŽ ČI LONDÝN STRANA 15

Svátek slaví: Oldřich

Až naprší
a uschne
Změny klimatu a jejich
dopad na krajinu a život
lidí jsou hlavnímmotivem
letošního 12. ročníku
festivalu filmů o lidských
právech Jeden svět. Diváci
uvidí 133 dokumentů
ze 60 zemí. STRANA 3

Kontrafakt
drtí scénu
Slovenská hiphopová
kapela Kontrafakt vydává
nové album Real Newz.
V rozhovoru pro Metro se
nejen o něm rozpovídali
Rytmus a Ego. STRANA 6
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Novýmpředsedou senátorské-
ho klubu ODS se stal někdejší
policejní prezident a brigádní
generál Martin Červíček. Do-
sud byl prvním místopředse-
dou frakce. Nahradil takMilo-
še Vystrčila. Červíček klub po-
vede do podzimních senát-
ních voleb. „Považuji za svoji
povinnost pomoci s řízením
klubu a vzít na sebe v tomto
složitém a přechodném obdo-
bí zodpovědnost,“ uvedl
47letý Červíček, který byl do
Senátu zvolen předloni, když
ve finále porazil někdejšího
šéfa lidovců Pavla Bělobrád-
ka. Červíčkovým zástupcem
v klubu se stal Zdeněk Nytra,
který je také předsedou senát-
ní komise k posouzení auditů
EU ohledně premiéra Andreje
Babiše a dotací pro Agro-
fert. ČTK

Bach jinak
Mezinárodní hudební festi-
val Bach for All vstupuje
do čtvrté sezony. Příznivci
hudby slavného skladatele
Johanna Sebastiana Bacha
se tak mohou opět těšit
na jeho díla v tradičních
i svěžích podobách za účas-
ti špičkových interpretů
z celého světa. Koncerty
se uskuteční až do září na
různých krásných místech
Prahy. Například už v pon-
dělí vystoupí soubor Colle-
giumMarianum se zná-
mou sopranistkou Hanou
Blažíkovou v Terezián-
ském sále Břevnovského
kláštera. Další netradiční
koncert se skladbami
Bacha se chystá na 22. dub-
na do Zdrcadlové kaple
Klementina. BACHFORALL.CZ

Nový šéf Senátu
chce víc spolupra-
covat s poslanci.
A co s Hradem?

Miloš Vystrčil, nový předseda
Senátu, chce pokračovat v na-
čaté práci horní komory. Po
svém včerejším zvolení uve-
dl, že že chce, aby horní ko-

mora byla ústavní pojistkou,
hlídačem exekutivy a kot-
vou, která zajistí pevné posta-
vení Česka. Plánuje zlepšit
spolupráci se Sněmovnou.
Chtěl by například, aby po-
slanci podrobněji zdůvodňo-
vali senátorům změny, které
v návrzích zákonů provedli.
Vystrčila do čela Senátu vysla-
lo 52 ze 76 přítomných sená-
torů, jeho protikandidáta Jiří-
ho Růžičku volilo 21 z nich.

Podle Růžičky mezi senátory
převládl názor, že půl roku
před volbami není třeba mě-
nit strukturu vedení horní ko-
mory. Vystrčil ale bude podle
Růžičky důstojným a zodpo-
vědným reprezentantemhor-
ní komory. Nový předseda Se-
nátu získal hlasy nejen od
ODS, ale také od KDU-ČSL
a hnutí ANO, jejichž zástupci
mu podporu vyjádřili už před
volbou.

Zatímco Růžička už před
volbou oznámil, že by realizo-
val Kuberův záměr navštívit
v čele podnikatelské mise
Tchaj-wan, Vystrčil tak jedno-
značný nebyl. Chce se nejpr-
ve poradit s odborníky na za-
hraniční politiku a dalšími
ústavními činiteli. Proti cestě
je prezidentMiloš Zeman, po-
dle něj není v ekonomickém
zájmu ČR. Před misí varovala
i Čína, jež považuje

Tchaj-wan za jednu ze svých
provincií. Podle dopisu z čín-
ského velvyslanectví, který
zveřejnil server Aktuálně.cz,
pohrozila odvetnými opatře-
ními. V této souvislosti při-
chází otázka, zdali se zlepší
vztahy mezi Senátem a Hra-
dem. Prezident v minulosti
v bonmotu navrhoval jeho vy-
hladovění. Také řekl, že vše,
co pochází ze Senátu, pochá-
zí od ďábla. ČTK a MAP

Martin Červíček ČTK

inzerce

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Kartáčky Dontodent
šetrně a účinně čistí nejen
zuby, ale také mezizubní
prostory. Rukojeti kartáčků
umožňují snadný úchop.

Dontodent
zubní kartáček
1 ks, více druhů

2990
Kč

Krátce

Nové obří jezero
u Mostu se
otevře až v září
Kvůli potížím při stavbě
se zpozdí otevření nové-
ho jezera Most. Lidé ho
budou moct navštívit až
v září a otevřeno nebude
celé. Všechny práce na re-
kultivovaném území po
těžbě uhlí skončí v závě-
ru roku. Termín otevření
zatopené jámy lomu se
už několikrát posouval.
Plocha jezera bude mít
rozlohu 309 hektarů
a maximální hloubka je
75 metrů, je tak nejhlub-
ším a jedním z největ-
ších lomů v Česku. ČTK

Zlepší Milošové vztahy úřadů?

Hrad a Senát

Chladné vztahy mezi
Zemanem a horní komorou
parlamentu jsou známé.
Mohou se ještě zhoršit,
protože v čele Senátu je nově
Zemanův kritik Vystrčil.

● Když se loni řešila ústavní
žaloba na prezidenta, tehdej-
ší šéf senátorského klubu
ODS Miloš Vystrčil řekl,
že se Zeman chová „minimál-
ně v rozporu s ústavními
zvyklostmi nebo přímo
ústavu porušuje“.

● „Bohužel se mi zdá, že
všechny snahy přesvědčit
pana prezidenta, aby změnil
své chování, selhávají,
a podání žaloby se tím
pádem stává posledním
prostředkem, který je
možné využít,“ uvedl loni
v červnu na webu ODS.

● V září poslanci rozhodli, že
senátní žaloba na preziden-
ta Zemana pro hrubé poruše-
ní ústavy k Ústavnímu soudu
nedorazí. Návrh nepodpořili
poslanci ANO ani ČSSD spo-
lu se zástupci KSČM a SPD.
Podle nich žaloba nebyla
důvodná.

Červíček. Teď
vede klub ODS
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Seznam všech prodejen na www.albert.cz
Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od středy 19. 2. do úterý 25. 2. 2020
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

AKČNÍ CENY,
KTERÉ STOJÍ ZA TO

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-41

10990
189,-

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-49

239 ,-

469,-VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-31

1090
15,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-37

2490
39,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-33

4990
74,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-57

8490
199,-

Jägermeister
• 35%
• 0,7 l
• 1 l = 341,43 Kč

Velkopopovický
Kozel 11
• světlý ležák
• 0,5 l
• 1 l = 21,80 Kč
• záloha
na láhev 3 Kč

Albert
Borůvky
• 125 g
• 100 g =19,92 Kč

Nescafé Classic
• instantní káva
• 200 g
• 100 g = 42,45 Kč
• vybrané druhy

Vepřová pečeně
bez kosti – v celku
• chlazená
• 1 kg

Jahody
• 500 g
• 100 g = 9,98 Kč

inzerce

Změny klimatu a jejich do-
pad na krajinu a život lidí se
staly hlavním motivem letoš-
ního festivalu filmů o lid-
ských právech Jeden svět.
Dvanáctý ročník přehlídky
představí 133 dokumentů ze
60 zemí. Od 5. do 14. března
je budou moci vidět diváci
v Praze, poté se akce přesune
do 35 dalších měst v Česku
a také do Bruselu. Festival po-
řádá společnost Člověk v tís-
ni. Za letošní festivalový slo-
gan si pořadatelé vybrali úslo-
ví „Až naprší a uschne“. „Mi-
nimálně pět let jsme v české
krajině svědky výkyvů teplot
a změn počasí. Slogan popisu-
je dvě stránky problému. Ta
první je, že s rostoucí teplo-
tou a špatnou péčí voda v kra-
jině dlouho nevydrží. Ta dru-
há je vzkaz říkanky, kterým
jsme jako děti říkali tak tro-
chu trhněte si nohou. Máme
pocit, že ho vysílají ti, kteří
jsou u moci a měli by myslet
na příští generace,“ říká ředi-
tel festivalu Ondřej Kamenic-
ký.
Festival zahájí snímek

Země medu o makedonské
včelařce a jejích divokých vče-
lách. Mezinárodně oceňova-
ný snímek ukazuje poklidný
život v souladu s přírodou,
který naruší kočovná rodina.
Pořadatelé letos vybírali
z 1500 filmů. Program rozdě-
lili do 16 kategorií, z nichž tři
jsou soutěžní. Světovou či ev-
ropskou premiéru bude mít
v Praze 27 filmů.
Některých projekcí se zú-

častní tvůrci či hlavní hrdino-
vé, publikum s nimi bude
moci debatovat. Celkem jich

dorazí přes 130. Bude mezi
nimi například vietnamská
písničkářka Mai Khoi, čínská
režisérka Nanfu Wang, švéd-
skáministryně zahraničíMar-
got Wallströmová, zvláštní
zpravodajka OSN pro dostup-

né bydlení Leilani Farhaová
či klimatolog Stefan
Rahmstorf.
Dopolední představení po-

řadatelé vyhradili školákům.
Pro žáky základních škol při-
pravili několik bloků krát-

kých filmů, pro středoškolá-
ky šest dokumentů. Součástí
programu je pátým rokem
také virtuální realita. Pro zá-
jemce a zájemkyně je připra-
veno čtrnáct projektů v cen-
tru DOX. Lístky budou v prv-

ní předprodejní vlně za 70 ko-
run, ve druhé za 90 a v době
festivalu za 110 korun. Senio-
ři a lidé s průkazem postiže-
ných zaplatí polovinu.
Podrobný program najdete
na webu jedensvet.cz. ČTK

Nevěsty
Kurátor Aleš Drechsler
včera v Muzeu Komen-
ského v Přerově dokončo-
val velký výstavní projekt
s názvem Nevěsty z ji-
ných světů – Cizinky
v nás. Výstava nahlíží oči-
ma žen do šesti historic-
kých období, od neolitu
až po raný středověk.
Potrvá do 21. června. ČTK

Jeden svět 2020. Až naprší a uschne
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*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Při pravidelném čištění
navrátí zubům přirozeně
bílou barvu, chrání
před vznikem zubního
kazu, zubního kamene
a parodontózy. Odstraňuje
ze zubů skvrny a usazeniny
způsobené kouřením,
kávou, čajem nebo jinými
potravinami. Dontodent

Brillant Weiss
zubní pasta
125 ml

1990
15,92 Kč za 100 ml

Kč

Sportem ku zdraví
vždy neplatí. Ně-
kdy může být i pou-
hé povzbuzování
pro příznivce infark-
tových zápasů živo-
tu nebezpečné.

Na zdravotní problémy je fot-
balový Baník Ostrava jako
magnet. Alespoň podle výsky-
tu kolapsů fotbalových příz-
nivců. Loni během jednoho
měsíce při utkáních klubu od-
vážely sanitky vždy někoho
z jeho fanoušků.

Hrnek kolaboval v kotli
V únoru 2019 se v kotli do-

mácích ultras při utkání Ost-
ravy s Mladou Boleslaví
zhroutil v 89. minutě za sta-
vu 1:1 populární fanda přezdí-
vanýHrnek. „Byla to asi indis-
pozice organismu spojená se
stresem,“ svěřil se Hrnek po
propuštění z nemocnice. Po-
dezření na infarkt se nepotvr-
dilo. Za měsíc poté se složil
návštěvník na stadionu Spar-
ty Praha při zápase právě s Ba-
níkem. Kvůli možnému in-
farktu transportovala sanitka
dvaasedmdesátiletého fa-
nouška Sparty do Všeobecné
fakultní nemocnice na Karlo-
vě náměstí (VFN).
„Takovýchto případů je

u nás velmi málo. Občas se to
stát může, ale stadiony jsou
od nás poměrně daleko, není
to tak naše primární oblast
zájmu,“ říká Martina Voráč-
ková, mluvčí nemocnice. Že
může extrémní vypětí i při
sledování sportu vést k pro-
blémům, lékaři neodmítají.
„Extrémní fandění může být
fyzicky náročné, srovnatelné
se sportovním výkonem či
prováděním fyzicky náročné
práce. Může vést k vyčerpání
rezerv organismu. Fanoušek
je často v riziku dehydratace

při nedostatečném příjmu te-
kutin, zvláště při vyšších tep-
lotách,“ potvrdil deníku Met-
ro Michal Lipš, primář Klini-
ky anesteziologie, resuscita-
ce a intenzivní medicíny
VFN.

Stres u obrazovky
Může k infarktové situaci

vést i domácí fandění u televi-
zoru? Nyní usedají k obrazov-
kám s napětím příznivci čes-
kého biatlonu, v červnu do-
sáhne fanouškovský stres vr-
cholu při světovém šampio-
nátu v kopané, kam se po le-
tech dostali i naši fotbalisté.

„S kolapsy se určitě setkává-
me. Na stadionech během
sportovních utkání, a to jak
u sportovců, tak u fanouš-
ků,“ uvádí Hedvika Kropáč-
ková, tisková mluvčí jihomo-
ravské záchranky. Záchraná-
ři vyjíždějí i k domácím in-
farktům. „Tam nám však ni-
kdo většinou neupřesní, že
potíže nastaly zrovna ve chví-
li, kdy postižený sledoval tře-
ba hokej v televizi,“ komen-
tuje eventuální zdravotní po-
tíže při sledování sportu Kro-
páčková.
Ne vždy musí být příčinou

zdravotních problémů je-

nom „infarktový“ stav spor-
tovního utkání. „Zdravotní
postižení nemusí vždy souvi-
set s rozrušením, ale také jed-
noduše s faktem, že je v da-
ném prostředí vysoká kon-
centrace lidí na jednom mís-
tě. Tím se totiž pravděpodob-
nost, že se někomu něco sta-
ne, zvyšuje. Mezi dalšími fak-
tory může být třeba vydýcha-
ný vzduch v hale, nepříznivé
klimatické podmínky venku,
jako je vysoká teplota,“ řekl
deníku Metro Lukáš Humpl,
mluvčí Zdravotnické záchran-
né služby Moravskoslezské-
ho kraje. PAVEL HRABICA

Úspěch
Absolvent Českého vysoké-
ho učení technického
Marek Polčák chtěl poskyt-
nout turistům zábavu
a zprostředkovat jim vir-
tuální lety nad Prahou. Zjis-
til ale, že na trhu je díra,
a pustil se se spolužáky
z kybernetiky do vývoje
vlastních brýlí. Ty uživate-
lům poskytují stejné vidění
jako v reálném světě včet-
ně periferního. Po několi-
ka minutách člověk vnímá
virtualitu jako skutečnost.
Brýle mají velký úspěch, fir-
ma svoje výrobky prodává
i americké armádě. ČTK

Citát

Před desítkami let
zemřelo na první in-
farkt myokardu 65 pro-
cent lidí. Nyní je to
kolem dvou procent.
JAN PIRK, KARDIOCHIRURG

inzerce

Fandění může zastavit srdce

Námaha přinesla konec

Infarkt při sportu nepostihuje
jen profesionály. Umírají
na něj i umělci.

● Selhání srdce ukončilo na
tenisovém kurtu v červnu
1985 život známého sce-
náristy Jaroslava Dietla.

● Během potápění ve Středo-
zemnímmoři v roce 2004 po-
stihlo selhání oběhové sou-
stavy zpěváka Karla Zicha.
Trpěl onemocněním srdce
a cév, ale nevěděl o něm.

Česko je uprostřed

700
Zhruba tolik Čechů (v přepoč-
tu na 100 tisíc obyvatel) umí-
rá na nemoci oběhové sousta-
vy, především na infarkt. Je
to přibližně třikrát více, než
činí průměr Francie, a asi dva-
krát víc než v Německu. Ale
zase je to podstatně lepší než
v Bulharsku, kde třeba v seve-
rozápadní části země podleh-
ne oběhovým potížím ze sta
tisíc lidí více než 1250.

Krátce

Češi mají
rádi Londýn
Mezi evropskými městy,
kam Češi loni nejraději
létali, dominuje Londýn.
Vyplývá to z rezervací,
které udělali čeští zákaz-
níci u prodejce letenek
Kiwi.com. Následují další
turistické hity – Barcelo-
na a Paříž, poté oblíbené
destinace Řím a Kodaň.
Do první desítky se do-
stal Amsterdam, Malaga,
Milán, Porto a Stock-
holm. ČTK
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Za komunistu
zaskočil šéf SPD.

Česko má nového ochránce
práv. Včera se jím oficiálně
stal Stanislav Křeček. Do úřa-
du ho měl uvést šéf komunis-
tů Vojtěch Filip, kterého ale
postihly zdravotní problémy.
Lékaři mají podezření na in-
farkt. Filip měl původně za-
stoupit šéfa dolní komory
Radka Vondráčka, který je na
cestě do Thajska a Laosu. Fili-
pa na ceremoniálu nakonec
nahradil na základě pravidel
o posloupnosti další z místo-
předsedů – Tomio Okamura.

Nový ombudsman Stani-
slav Křeček po slibu, který
Okamurovi do rukou složil,
řekl, že v úřadu ombudsma-
na nechystá dramatické změ-
ny, byl podle něj řízen profe-
sionálně. Vyšší věk nezakrý-
vá, na postu nebude lpět, kdy-
by ho limitoval.

Lékaři ze Všeobecné fakult-
ní nemocnice na pražském
Karlově náměstí (VFN) zachy-
tili Filipův infarkt v časném
stadiu, po jejich zákroku je
ve stabilním stavu s nadějí na
časné propuštění do domácí
péče. „Vše dopadlo dobře
a jsem v pohodě. V pátek
jsem v práci,“ napsal včera
odpoledne Filip v SMS. „Byl
zjištěn infarkt myokardu

v časném stadiu a ošetřen in-
tervenční metodou. Díky
tomu je jeho stav stabilní s na-
dějí na časné propuštění do
domácí péče, pokud nenasta-
ne nečekaná komplikace,“
řekl přednosta II. interní kli-
niky VFNAleš Linhart. Pětaše-
desátiletému šéfovi komunis-
tů se udělalo nevolno ve stra-
nickém sídle v ulici Politic-
kých vězňů v Praze. ČTK

SOUTĚŽ PRO ČTENÁŘE DENÍKU METRO

MOJE MĚSTO, MOJE METRO

Instrukce k soutěži:

Své odpovědi zasílejte do dnešní
půlnoci na adresu vyhraj@metro.cz
ve tvaru JMÉNO, PŘÍJMENÍ, ADRESA,
TELEFON, SPRÁVNÁ ODPOVĚĎ
(A, B, nebo C) a do předmětu
e-mailu uveďte SVIŇA. Tři výherci se
správnou odpovědí získávají tričko k
filmu Sviňa. Výherci budou
kontaktováni e-mailem do
2 pracovních dnů.
Více informací o pravidlech soutěže
a vyzvednutí cen najdete
nawww.metro.cz

VYHRAJTE
TRIČKO S FILMEM SVIŇA!

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA
Kdo je autorem knižní předlohy k filmu?

a) Ivan Finta b) Vladimír Martinka c) Arpád Soltész

Jak bude vypadat zemědělství na plane-
tě, kde teploty dosahují až -130 °C a kde
je každá kapka vody nesmírně vzácná?
To si teď vyzkoušel tým biologů a IT
specialistů na České zemědělské univer-
zitě v pražském Suchdole. Ve speciální
aeroponické laboratoři v podmínkách
simulujících prostředí Marsu zde pod
vedenímmladého vědce Jan Lukačeviče
vypěstovali plodiny, jako jsou hlávkový
salát nebo ředkvičky.

Projekt, který si říká Marsonaut, je sou-
částí platformy #jetovtobě odVodafonu.
Díky ní mají mladí lidé možnost vyzkou-
šet si povolání budoucnosti a cílem je

získání nových poznatků o nekonvenč-
ních způsobech pěstování rostlin. Vý-
sledky projektu Marsonaut se využijí
nejen pro kosmické mise, ale uplatnění
najdou i na Zemi v oblastech, které už
trpí nedostatkem vody.

Rostliny vypěstoval tým v Suchdole po-
mocí speciální technologie aeroponie,
která oproti jiným zemědělským meto-
dám nepotřebuje půdu a je schopna do-
sáhnout minimální spotřeby vody. Koře-
ny rostlin jsou volně ve vzduchu, přitom
jsou postřikovány roztokem s živinami
a rychleji rostou. Tato technologie je ve-
lice efektivní, protože dokáže uspořit až
95 % vody.

Důležitou součástí projektu je i takzvaný
internet věcí, v anglické zkratce IoT (In-
ternet of Things). Díky úzkopásmové síti
NB-IoT (Narrow Band IoT) od Vodafonu
je tak možné monitorovat a přenášet
informace z různých senzorů, ať už jde
o teplotu, vlhkost nebo umístění rostlin.

Vědec, kterýmá v rukách naši
budoucnost
Projekt Marsonaut vede mladý vědec
Jan Lukačevič, který působí v oddělení
vesmírného výzkumu na Akademii věd
ČR. Tam se také se svými kolegy podí-
lel na vzniku modulu, který v roce 2021
přistane naMarsu. Akademie věd si Jana
Lukačeviče zároveň vybrala jako svého
ambasadora pro projekt Otevřená věda.
Jeho úkolem je popularizovat obor mezi
mladými lidmi. Lukačevič několik let
spolupracuje i s americkým Národním
úřadem pro letectví a vesmír (NASA).
Mladý Čech je skutečnou vědeckou ce-
lebritou - The Financial Times a Google
ho zařadily do žebříčku 100 Středoev-
ropanů s největším vlivem na naši bu-
doucnost.
Sámvěří, že se do vesmíru jednou oprav-
du podívá a za svůj největší úspěch po-
važuje to, že dělá, co ho baví a co pomá-
há lidem.

ZELENINANAMARSU

Křečka do funkce nakonec uvedl Okamura. MAFRA

inzerce

Ochránce práv
přivítal Okamura
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Slovenská hiphopová kapela
Kontrafakt dávno přesáhla
hranice svého žánru. Úspěšné
je také její nové album Real
Newz, které vydala na konci
loňského roku. Dvě třetiny
skupiny, Patrik Vrbovský (Ryt-
mus) aMichal Straka (Ego), ro-
zebrali v rozhovoru pro Met-
ro nejen svůj poslední počin,
ale i přístup k tvorbě, vývoj tu-
zemské hiphopové scény
nebo chystaný křest desky.

Jaký máte s odstupem ně-
kolika měsíců ohlasy na
novou desku Real Newz?

Rytmus: Beru to jako mo-
mentálně nejúspěšnější al-
bum na slovenské hudební
scéně. Ve streamech se drží-
me už dva měsíce na předních
příčkách. Je prodaných asi
šestnáct tisíc kusů. A každý
další singl, který vypouštíme,
je úspěšný. Třeba J Lo má tři
miliony zhlédnutí na YouTu-
be a Neviditelnej přes čtyři mi-
liony. Když se mě za deset let
zeptáte, jaký byl Real Newz,
tak nebudu přemýšlet, kdo co
říkal, ale jaký měla deska
úspěch. A za mě rozdrtila hu-
dební scénu. Čísla nelžou.

Zmínil jste některé úspěš-
né klipy. Za dvaměsíce
jich máte venku pět.
Nechrlíte jich moc?

Rytmus: Chceme i víc. Vždyť
YouTube kanál je dělaný na
klipy, proto tam nedáváme
jen audio. To simůžou lidé po-
slechnout jinde.

Ego: Možná že u prvních
dvou klipů se lidé teprve roz-
koukávali a pak už se chytili
do příběhu. Tak jsem to měl
i se svým albemPrecedens. Vy-
dal jsem třeba dva klipy a ješ-
tě půl roku po zveřejnění jim
naskakovala další čísla.

Rytmus: Já ani neřeším, jaká
bude mít klip čísla. Abych ve
třiačtyřiceti letech seděl a sle-
doval, jak to naskakuje, to ne.
Prostě se staráme o naše fa-
noušky tím, že pro ně děláme
hudbu a klipy.

Skvělá čísla jste měli ve
své kariéře snad pokaždé.
Bylo těžší udělat zase kva-
litní album?

Rytmus: Máme nějakou lať-
ku, abychom fanoušky nezkla-
mali. Vždy jsme říkali, že to
není o slávě a penězích, ale
o kvalitě. Tu se snažíme zacho-
vat. Když se stane, že je deska
úspěšná, tak jsme rádi. A když
ne? To jsem asi ještě nezažil,
ale i to může klidně přijít.

Ego: Já to zažil, když jsem
třeba vydal jen nějaký singl
zničehonic, tak to nemělo to-
lik zhlédnutí. Ale v tommnož-
ství úspěšných věcí mi to ani
tak nevadí.

Hodně jste si s písněmi
hráli. Třeba i v rámci jed-
noho songu měníte styl
a flow. Baví vás to?

Rytmus: Mě to motivuje.
Abych měl stále co nejvíc hu-
debních tváří a poloh, protože
je to těžké.

Ego: S našimi zkušenostmi
předpokládáme, že změna sty-
lů může přijít v budoucnu i ve
světě. Tímto směrem se může
hudba vyvíjet. My jsme šli až
do citoslovcí, dával jsem si na
nich záležet.

Rytmus: Já se zase snažil kaž-
dé čtyři řádky dát jinou polo-
hu. Jiný hlas nebo melodii.

Na albu máte dost hostů,
kteří do písní vnesli jiný
pohled. Třeba mladší ge-
nerace. Podle čeho jste je
vybírali?

Rytmus: Když je mi někdo
blízký hudbou nebo i lidsky,
tak ho oslovím. Například Mi-
rez, který je ve skladbě J Lo,
pochází z Piešťan, jakomy.Mi-
rez je právě i člověk, který ješ-
tě není tak známý. Podobně
Dokkeytino. Dali jsme jim pří-
ležitost.

Ego: My jsme je nechtěli
hodnotit po umělecké strán-
ce, ale spíše zmapovat na scé-
ně to, co je aktuálně relevant-
ní. A to třeba Dokkeytino je.
Snažíme se dělat obraz doby.

Možná jste tak přilákali
mladší fanoušky?

Rytmus: Pokud ano, tak jsme
jen rádi. Až budememít za de-
set let Best of Kontrafakt, tak
ho přijmou všechny generace.

Ego: Ale nesnažíme se zalí-
bit mladé generaci za každou
cenu.

Rytmus: Prostě je to aktuální
sound a my se snažíme vždy
být o krok před zbytkem scé-
ny. Jsem si jistý, že za rok bu-
dou všichni dávat melodické
rapy, jaké nyní předvádíme
my.

Hitem je píseň Instagram.
Jak vnímáte sociální sítě?
Když jste začínali, nic tako-
vého tady nebylo.

Ego: Nebylo, ale když přišel
YouTube, první velká čísla
u nás dělali rapeři. Možná
jsme pionýři těchto pokroků.
Takže v současném nastavení
moderních sítí se necítíme
špatně.

Jak je na tom česko-sloven-
ská hiphopová scéna?

Rytmus: Každý si dělá svoje.
Může si dovolit, co chce, a už
se to moc nerozebírá, jako
kdysi. Už se tak nesoutěží.
Dřív to bylo víc vyhrocené.

Ego: Technika se stala do-
stupnější a tím pádem i výro-

ba klipů. A interpreti se v tom
množství musí snažit za-
ujmout. Takže i image je důle-
žitá. Někdo si nechá například
udělat tetování na obličeji.

Za měsíc budete mít velké
křty desky v Praze a Brati-
slavě. Co na ně chystáte?

Rytmus: Když jsem mluvil
s režisérem projektu, tak mi
říkal, že v podstatě půjde o ra-
pový muzikál. Budeme mít
skvělou scénu podpořenou vi-
zuálními efekty. A snažíme se
zadefinovat úroveň hiphopo-
vých koncertů v Česku a na
Slovensku. Aby se říkalo, že
Kontrafakt ukázal to a to a tak
byměl koncert vypadat. Chce-
me udělat něco, co posune
hiphopovou kulturu a možná
i hudební scénu.
Ego: Když lidé okolo nás po-

chopí, co chceme udělat,
může to fungovat. Třeba
v Americe je to o penězích.
Když se ptali Gorillaz, v čem
vězí, že mají tak skvělou
show, odpověděli, že v peně-
zích. My se snažíme to udělat
co nejlépe, ale skromněji.
V rámci česko-slovenských
možností.

Vy jste asi jediní interpre-
ti, kteří byli na všech roční-
cích festivalu Hip Hop

Kemp. Ten se musel odstě-
hovat z Hradce a o letoš-
ním ročníku se zatímmoc
neví. Máte vy nějaké nové
informace?

Rytmus: Vůbec nevím, ale
přál bych si, aby byl Hip Hop
Kemp dál jediný festival, kde
se jednou za rok potká celá
scéna.

Ego: Já bych chtěl, aby pořa-
datelé zvali více mladších
umělců.

Rytmus: Přesně tak, je to hod-
ně zaměřené na ty, co vyrůsta-
li v devadesátých letech.

Patrik Vrbovský a Michal Straka z Kontrafaktu MAFRA

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

Gott i podruhé
Z důvodu velkého zájmu
o první koncert Pocta Kar-
lu Gottovi se organizátoři
rozhodli přidat ještě jeden
koncert. Ten se uskuteční
v O2 areně 16. prosince od
19 hodin. Vstupenky jsou
od včerejška v prodeji v sí-
tích Ticketmaster a Ticket-
portal.

Alžběta v divadle
V sobotu 22. února vstoupí
poprvé na divadelní prkna
Východočeského divadla
v Pardubicích britská pa-
novnice Alžběta II., která
je titulní postavou hry Pe-
tera Morgana Audience
u královny. V režii Petra
Novotného ztvární panov-
nici Petra Janečková.

Pódium na valníku
Tuto sobotu se v Zadní Tře-
bani bude konat 31. pobe-
rounský masopust. Ná-
vštěvníci se mohou těšit
na pestrý program i stylo-
vý jarmark se zabijačkou
už od osmi ráno. V deset
začne na improvizovaném
jevišti v podobě valníku
doprovodný program.

Výstava Mercella
Slovenský skater a foto-
graf Peter Mercell cestuje
s týmem skaterů po Bal-
kánském poloostrově, aby
prozkoumali fascinující
pomníky z dob komunis-
mu. V sobotu se výstava fo-
tografií Monuments III
představí i v Praze ve Foot-
shopu ve Vnitroblocku.

Kola na sjezdovce
Přesně 222 bikerů se spus-
tí v sobotu po červené sjez-
dovce ve Svatém Petru ve
Špindlerově Mlýně v hro-
madném sjezdu na hor-
ských kolech. Akci Chine-
se Downhill pořádá ve spo-
lupráci s lyžařským areá-
lem horský cyklista Mi-
chal Maroši. MET

Dokument Tempos

Patrik Vrbovský alias Rytmus
působí na rapové scéně už
30 let. Od 27. února jeho
cestu ve slovenských kinech
zmapuje dokument Tempos.

● Diváci se mohou těšit na
mnoho archivních záběrů,
které se objeví poprvé až
v tomto filmu. O Rytmusovi
v dokumentu mluví spousta
známých tváří z české a slo-
venské hiphopové komuni-
ty. V Česku bude mít snímek
Tempos premiéru v průběhu
května.

Křest

Pražský křest alba Real Newz
proběhne 21. března ve Foru
Karlín od 21 hodin. Vstupen-
ky jsou k mání v síti Ticketpor-
tal za 549 korun.

● Přesně o týden později se
Kontrafakt představí také
v Incheba Expo v Bratislavě.

● Následovat bude turné se
zastávkami v Česku i na
Slovensku.

Kontrafakt: Naše deska
Real Newz rozdrtila scénu

Krátce
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Návštěva
Čtyřiatřicetiletá finská
předsedkyně vlády San-
na Marinová přijela vče-
ra na pozvání kancléřky
Angely Merkelové do Ber-
lína. Premiérkou byla
zvolena v prosinci
loňského roku. AP

Ukrajinské úřady loni zakáza-
ly promítání pěti zahranič-
ních filmů kvůli nežádoucím
hercům. V jednom z nich vy-
stupuje i současný ukrajin-
ský prezident a někdejší umě-
lec Volodymyr Zelenskyj. Ten-
to snímek ale není zakázán
kvůli němu, nýbrž kvůli rus-
ké herečce, jež se provinila
návštěvou Krymuokupované-
ho Ruskem. Informovala
o tom ukrajinská a ruská mé-
dia. Na doporučení ukrajin-
ské tajné služby SBUúřady za-
kázaly promítání uvedených
filmů v kinech, jejich vysílá-
ní v televizi i prodej jejich ko-
merčních videí. Vystupují
v nich totiž osoby, které
„představují hrozbu pro ná-
rodní bezpečnost“.
Jedná se o americký film

Machete z roku 2008, v němž
například vedle Roberta de
Nira a Jessiky Alba hraje na
Ukrajině nežádoucí Steven

Seagal. Podobně dopadl fran-
couzský snímek Děti z Tim-
plebachu kvůli Gérardu De-
pardieuovi. Jak Seagal, tak De-
pardieu se netají svým obdi-
vem k ruskému prezidentovi

Vladimiru Putinovi a oba
mají ruské občanství.
Jedním z dalších zakáza-

ných filmů je ukrajinsko-rus-
ká komedie 8 pervych svida-
nij (Osm prvních schůzek),

v němž si jednu z hlavních
rolí zahrál Zelenskyj. Ukrajin-
ský prezident se také podílel
na scénáři a produkci.
„Ve snímku se objevuje rus-

ká herečka Jekatěrina Varna-

vová, která se ocitla na sezna-
mu osob ohrožujících ukra-
jinskou národní bezpečnost
kvůli vystoupení na okupova-
ném Krymu,“ napsal list
Ukrajinska pravda. ČTK

Krátce

Nákaza rajčat
Ničivý virus, který napa-
dá rajčata, se poprvé ob-
jevil na farmě ve fran-
couzské Bretani. Viro-
vou hnědou vrásčitost
plodů rajčete nalezli na
rostlinách pěstovaných
ve skleníku. Pro člověka
není nebezpečná. ČTK

Ukrajina. Zakázali film se Seagalem

inzerce
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Tažní ptáci létají
z Afriky do Evropy,
u Lisabonu si dávají
pauzu.

V Nizozemsku se tisíce lidí
podepsaly pod petici proti zá-
měru výstavby letiště u Lisa-
bonu. Podle signatářů to
ohrozí břehouše černoocasé,
tedy nizozemské národní ptá-
ky. Letiště má být vybudová-
no v blízkosti přírodní rezer-
vace, v níž se ohrožený druh
bahňáků zastavuje na svém
tahu z Afriky do Nizozemska.
„Jaký smysl bude mít chrá-

nit břehouše v Nizozemsku,
když budou ohrožovaní v Por-
tugalsku a budou tammožná
i umírat?“ stojí v petici, pod

niž se podepsalo zatím 26 ti-
síc lidí.
Letiště bude poblíž ústí

řeky Tejo, která protéká Pyre-
nejskýmpoloostrovem a jejíž
ústí v Portugalsku je dlouhé
přes 40 kilometrů. Portugal-
ská agentura životního pro-
středí dala ke stavbě souhlas
v lednu s tím, že musí být
ochráněna divoká příroda.

Projekt má ale mnoho kriti-
kůmezi ochranáři v Portugal-
sku i za jeho hranicemi.
Petici sepsala nizozemská

organizace ochránců přírody
Vogelbescherming Neder-
land. Upozornila, že ústí řeky
Tejo je zásadní zastávkou
v tahu břehoušů, kteří tam
mají možnost se nakrmit.
„Než odletí k nám k hnízdě-
ní, nakrmí se na tamních rý-
žových polích zbytky úrody.
Jestli si portugalská vláda pro-
sadí svou, tohle skončí,“ píší
autoři petice.
Břehouši zimují v Africe

i v jižní a západní Evropě a je-
jich počet se snižuje. Odvod-
ňovánímmokřadů a zeměděl-
skou činností přicházejí
o hnízdiště. Ohrožuje je také
jejich lov, i když v EU je kro-
mě Francie zakázán. ČTK a MET

Břehouš PROFIMEDIA.CZ

Letadlo zrecyklují
na visačky
První obří letoun Airbus
A380, který byl nasazen
do provozu v roce 2007,
čeká recyklace. Rozebe-
rou ho a v omezené podo-
bě se vrátí i do nebe – ve
formě visaček na zavaza-
dla. Edici sběratelských vi-
saček z hliníkového pláš-
tě největšího dopravního
letadla nabízí maloob-
chodní firma Aviationtag
za 27,95 eura za kus. Le-
toun provozovala společ-
nost Singapore Airlines
a první let s ním uskuteč-
nila ze Singapuru do
Sydney.

Bloomberg chce
prodat svou firmu
Americký miliardář a me-
diální magnát Michael
Bloomberg v případě listo-
padového zvolení prezi-
dentem Spojených států
prodá svou mediální spo-
lečnost Bloomberg LP.
Uvedl to jeho volební
štáb. Bloomberg, který dří-
ve působil jako starosta
New Yorku, oficiálně
vstoupil do boje o Bílý
dům loni v listopadu. Na-
rodil se 14. února v roce
1942 na předměstí Bosto-
nu. Pochází z židovské ro-
diny s ruskými a polský-
mi předky. ČTK

Teď už ano! Nejlepší makléře z vašeho kraje najdete na www.realitakroku.cz

Vybrali jste s námi nejlepší realitní makléře za rok 2019

Jihočeský kraj
Richard Kašpar

Pardubický kraj
Břetislav Málek

Olomoucký kraj
Adam Šimoník

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

LUCIE
BENEŠOVÁ
„Večery na divadelních prknech
mě nelákají, dobře se cítím spíš
před kamerou.“

UŽ ZÍTRA

Konec cesty
Výletní loď Diamond Prin-
cess, která je kvůli nákaze
novým koronavirem v ka-
ranténě u japonského pří-
stavu Jokohama, začali po
dvou týdnech opouštět ces-
tující. Během včerejška jich
opustilo palubu asi 500, vy-
loďování zbylých potrvá
do zítřka. Na palubě se vče-
ra potvrdila nákaza u dal-
ších 79 lidí, celkově se tam
virem infikovalo 621 lidí.
Loď je považována za nej-
větší ohnisko nového koro-
naviru mimo Čínu. V karan-
téně je od 3. února, kdy se
nákaza potvrdila u jedno-
ho z cestujících, který se
krátce předtím vylodil
v Hongkongu. Loď převáže-
la kolem 3700 cestujících
a posádky. AP

Krátce Neničte břehouše,
píší Nizozemci

inzerce
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Existují různé způsoby, jak
docílit pohody a vnitřního kli-
du. Jednou z osvědčených
cest jsou meditace. Stav bytí,
kdy má člověk uvolněné tělo,
klidnou mysl a umí vědomě
směrovat svoji pozornost.
„Ačkoli mnoho lidí tvrdí,

že meditovat neumí, není to
pravda. Pravděpodobně se
jen ještě nesetkali s návo-
dem, který by jim seděl. Dyna-
mické meditační techniky
jsou pro běžný a reálný život
daleko praktičtější než ty
klidné a tiché,“ říká lektorka
Karolína Kubešová. K vytvoře-
ní rockovýchmeditací ji vmi-
nulosti inspirovali její kama-
rádi a lidé, pro které byla tato
cesta seberozvoje obtížně
uchopitelná. Tato forma je
lehká, zábavná a zároveň
slouží jako účinná terapie.
Workshop trvá orientačně

tři hodiny. Během něj se
účastníci seznámí s teorií, vy-
zkouší různé dechové techni-
ky a pak přejdou k uvolnění

za pomoci rockové hudby.
Každý ji prožívá po svém – ně-
kteřímohou divoce tančit, za-
tímco jiní se naladí jen jem-
ným pohupováním. Její dyna-
mika ale dokáže povzbudit
a vybídnout k akci. Hlavním
tématem, na které se tytome-
ditace zaměřují, je postavit

se strachu a najít odvahu žít
sám za sebe. Tyto dva faktory
jsou velmi důležité a projevu-
jí se při našem každodenním
rozhodování. Závěrem násle-
duje společná relaxace a pro-
stor pro vstřebání prožitků,
možnost sdílení dojmů a pří-
padné zodpovězení dotazů.

„Když vznikla první medi-
tace na rockovou hudbu, hle-
dala jsem všude možně, jestli
se něčím podobným někdo
zabývá, a zjistila jsem, že exis-
tuje jen meditace s kameny
nebo meditace ve skalách,“
říká autorka Kubešová, dle
níž lze tuto formu terapie po-

važovat za světový unikát. In-
spirací pro ni byl snímek o le-
gendární kapele Queen či fil-
mový počin od Pink Floyd. Za-
tímco u rockového koncertu
vnímá, že se show odehrává
na pódiu, při rockovémedita-
ci ji prožívá účastník přede-
vším sám v sobě. „Dává mi
možnost hrát si se svým živo-
tem. Autenticky mohu prožít
to, čemu věřím, jaké jsou mé
priority, co mě omezuje a jak
svá omezení překonat. Rock je
dynamická hudba, která vybí-
zí k akci! Přirozeně vemně evo-
kuje touhu žít si po svéma pro-
bouzí odvahu bořit stereotyp-
ní všednost. Zvedá mě ze židle
k aktivnímu prožívání mých
snů,“ popisuje své vlastní pro-
žitky Karolína Kubešová.
Nejbližší rocková medita-

ce se uskuteční tuto neděli
od 18 hodin v pražském Stu-
diu AnYo. Zájemci se musí
objednat předem přes web
jogaprozitku.cz, počet míst je
omezen. KRISTÝNA ŠMEJKALOVÁ

Houslový virtuos Jaroslav Svě-
cený se nezastaví. Koncertuje
v Česku i ve světě, chystá tři
CD a zároveň už myslí na na-
rozeninové koncerty. Letos
totiž oslaví šedesátku.

Chystáte na narozeniny
něco speciálního?
Připravujeme gratulační

koncert ve Smetanově síni
Obecního domu.Mám sice na-
rozeniny 8. prosince, ale pro-
sinec je plný vánočních večír-
ků a adventních koncertů
a já chci, aby na koncert přije-
la spousta lidí, tak jsme s ředi-
telem Obecního domu Vlastí-
kem Ježkem zvolili sobotu
14. listopadu. Narozeninové
koncerty budou ale probíhat
celou druhou polovinu roku.
První takto speciální akce
proběhne už v červenci na fes-
tivalu Klášterecké hudební
prameny.

Čím bude gratulační
koncert specifický?
Plánujeme udělat úplně ji-

nou dramaturgii. Převládat
bude klasika, ale na druhou
stranu jsem pozval i hosty
z oblasti jiných žánrů, což dě-
lám s velkou radostí celý ži-
vot. Vystupovat se mnou
bude například můj kamarád
Meky Žbirka, dále třeba Mi-
chal Pavlíček. Jednáme s Vašo
Patejdlem, se kterým jsem
koncertoval už v roce 1991.
I ryze klasická část bude mít
velmi moderní podobu.

Zahrajete v dohledné
době také v Praze?
Ve středu 18. březnamáme

s kytaristou LukášemSomme-
rem koncert ve Winternitzo-
vě vile na Smíchově a 21. dub-
na hraji v Chodovské tvrzi.
Půjde o tradiční koncert, kte-
rý dělám na jaře. Trochu si

v názvu hraji se jménem.
Akce se jmenuje Svěcení jara.
S klavíristkou Lucií Klárou
Tóth zahraji skladby, které
mají s jarem nějakou spoji-
tost. Například Jarní sonáta
Ludwiga van Beethovena.

Na konci března chystáte
v Litoměřicích festival
Žhavé struny.
Akce začne 27. března v Di-

vadle Karla Hynka Máchy. Za-
hajovací koncertní pořad
s názvem Na Vivaldiho! bude
mít i divadelní prvky. Scénář
napsala herečka Dejvického
divadla Zdeňka Žádníko-
vá-Volencová, která v galave-
čeru vystupuje nejen jako vý-
borná herečka, ale také jako
zdatná flétnistka. Spolu s ní
se v herce proměním i já
a moji muzikantští kolegové,
protože v průběhu celého ve-
čera zazní nejen Vivaldiho
hudba, ale i hrané příběhy
z jeho života. Druhý den od-
poledne budu na ochozu lito-
měřického hradního sálu bě-
hem komentovaných prohlí-
dek představovat unikátní
housle. Taková výstava v Čes-
ku svojí kvalitou nemá obdo-

by. Máme zapůjčené nástroje
ze soukromých sbírek z Ang-
lie, Francie či Itálie.

Bude v sobotu i koncert?
Večer dojde na tango. S La-

dislavem Horákem a dalšími
hosty předvedeme průřez ar-
gentinským tangem, latinsko-
americkou hudbou. Vystoupí
také špičkoví laureáti světo-
vých hudebních soutěží, kte-
ří budou hrát na akordeon.
Půjde o interprety různých
věkových kategorií. Je na co
se těšit.

Co je nachystáno na po-
slední den festivalu?
V neděli zahraji se sloven-

ským ansámblem Cigánski
diabli. To je jedna z nejlep-
ších světových cikánských for-
mací. Její členové mají vystu-
dovanou klasiku na konzerva-
toři, takže hrají špičkově. MAH

Rocková meditace 2x ARCHIV

inzerce

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Bojuje proti škodlivým
bakteriím a chrání zuby
před vznikem zubního
kazu, zánětu dásní
a tvrobou zubního plaku.
Výtažky z heřmánku,
šalvěje, máty a myrhy
pečují o ústní sliznici.
Pro dlouhotrvající svěží
dech. Dontodent

antibakteriální
ústní voda
500 ml

2490
4,98 Kč za 100 ml

Kč

Karolína Kubešová

Jaroslav Svěcený J. ŠETLÍK

Rocková hudba. Navodí blažené pocity

Oslavte narozeniny s Mistrem
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„Ten culík
jsem si utáhla
nějak napevno!“

MAREK BLÍMA KRÁČMAR
Facebook

Slova na vyluštění začínají na stejné písmeno.

1. pohovka
2. výbava psa
3. pracovní

kombinéza

1

2

3

4

5

6

7

4. příslušníci obce
5. slavnost
6. hanba
7. zezadu

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 To je vražda, napsala II
16.45 Všechno, co mám ráda
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domov můj?
19.00 Události
19.57 Branky, body, vteřiny
20.10 Vyprávěj
21.00 Gejzír
21.35 Máte slovo s M. Jílkovou
22.30 Columbo
00.00 AZ-kvíz
00.30 Toulavá kamera
01.05 Zkus mít vkus
01.30 Přes nový práh
01.50 Pod pokličkou
02.15 Dobré ráno
04.45 13. komnata Debbi Kahl

15.50 Křídla války
16.35 Nezapomenutelný

Concorde (1/2)
17.20 Příběh osla

v dějinách lidstva
18.15 Na cestě po Bádensku
18.45 Večerníček
19.00 Dobrodružství vědy

a techniky
19.30 Příběhy z jižních moří
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Nádherná americká

města
21.00 Putování s párou (1/10)
21.30 Barokní srdce Evropy (7)
22.00 In nomine patris

Drama (ČR, 2005)
23.40 Queer: Ty, robot

15.55 Dr. House II (20)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3834)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Ordinace v růžové

zahradě 2 (954)
21.35 MasterChef Česko
23.00 Život ve hvězdách
23.35 Mentalista IV (12, 13)
01.20 Dr. House II (20)
02.00 Malý Sheldon (4, 5)
02.20 Život ve hvězdách
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové

zahradě 2 (642)
04.45 Novashopping

16.30 Odpolední zprávy
16.45 Policie v akci
17.40 Prostřeno!
18.55 Velké zprávy
19.40 Divošky
19.55 TOP STAR
20.15 Slunečná (13)

Lásky. Seriál (ČR, 2020)
21.35 Prima Partička
22.50 Ano, šéfe!
00.05 Policie v akci
01.00 Walker,

Texas Ranger IV (17)
Akční seriál (USA, 1995)

02.00 Námořní vyšetřovací
služba III (24)

03.00 Jake a Tlusťoch III (17)
04.00 Prostřeno!
05.30 Nad hladinou

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
12.00 Óčko news
12.05 Óčko hity
13.00 Óčko news
13.05 Óčko hity
14.00 Óčko news
14.05 Óčko trendy
15.30 Óčko news
15.35 Óčko Chart
17.30 Óčko hity
18.30 Epic Ibiza
19.00 Óčko news
19.05 Moje desítka
20.00 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Óčko Black
23.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro. FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -20,0 °C (1850) 14,2 °C (2007)

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

3/7 °C 3/7 °C 6/10 °C 8/12 °C

Sudoku
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Postel raději vyzkoušejte
osobně
Kvalitní a dostatečně dlouhý
spánek je klíčem ke zdraví
i kráse. Regenerační proce-
sy, které v těle během noci
probíhají, mají vliv na stav
pokožky, hormon melatonin
pomáhá přirozeně obnovo-
vat buňky a navíc se utlu-
muje produkce stresového
hormonu kortizolu. Nedo-
statečný spánek naopak

může přispívat k riziku obe-
zity, způsobuje kruhy pod
očima, snižuje imunitu, vliv
má samozřejmě i na psychic-
ký stav. Aby se vám dobře
spalo, doporučuje se usínat
v chladnější a dobře větra-
né místnosti. Mimo to je sa-
mozřejmě důležitá kvalitní
postel, především matrace.
Na té byste opravdu neměli
šetřit, protože spánkem strá-
víme až 1/3 života.

Nákup po-
stele přes
internet je
vymožeností
dnešní doby
a jedná se
samozřejmě
o s l u ž b u
ve lm i po -
h o d l n o u .
Zcela při ní
však chybí
možnost si

Venkovní teploty nevybízejí k trávení času venku, ale tím více
času máme na odpočinek doma. Kvalitní spánek je však důležitý
během celého roku, proto bychom se měli v ložnici cítit dobře.
Jak si vybrat tu správnou matraci a vybavení do ložnice, aby vám
dobře a dlouho posloužily?

Jak si vybavit ložnici: Vybírejte kValitní
a přírodní materiály

Co je biobavlna?
„Bavlna použitá k výrobě produktů pochází z ekolo-
gické produkce. To znamená, že při pěstování bavl-
níku jsou používány výhradně přírodní prostředky.
To vede k úsporám vody, zachování úrodnosti půdy
a ochraně zdraví pěstitelů i životního prostředí. Nás
těší, že více než 86 % všech našich textilií již obsa-
huje biobavlnu,“ vysvětluje Vladimíra Kolaříková ze
společnosti Tchibo.

foto: Tchibo

Na jsou Poděbrady

od
2 890 Kč

Víkend s jiřím suchým
Prožijte víkend s bohatým kulturním programem
týkající se české legendy divadla semafor

Tel.: 326 530 500
www.lazne-podebrady.cz

3 dny / 2 noci
Termín: 6. – 8. 3. 2020
stravování: polopenze
Program:
1x uhličitá koupel
1x parafínový zábal na ruce
1x vstupenka na besedu
1x vstupenka na koncert
1x vstupenka na vernisáž
1x poukázka do kavárny



postel prohlédnout a hlavně
vyzkoušet. Pokud nemáte
času nazbyt, dbejte při ta-
kovém nákupu alespoň na
kvalitu použitého materiá-
lu. Nad velikostí postele se
mnoho lidí příliš nezamýšlí.
Často rozlišujeme v podsta-
tě jen dva rozměry – jedno-
lůžko a manželskou postel.
A jiný rozměr než standar-
dizovaný se většinou řeší
pouze v případě atypického
interiéru. Tak by tomu ale
být nemělo. Rozměr postele
byste měli volit podle indivi-
duálního charakteru svého
spánku a prostoru, který při
něm potřebujete. Záleží tedy
na tom, co je vám pohodlné,
jak moc se v noci převaluje-
te, a to samé platí i pro pro-
stor partnera.

Kvalitní matrace je základ
Při koupi matrace je důležité
spoléhat na vlastní rozum
a pocit. Než matraci zakou-
píte, měli byste si ji nejdříve
otestovat a minimálně ně-
kolik minut na ní ležet. Vy-
zkoušejte si také polohy, ve
kterých obvykle spíte. Dobří
prodejci vám umožní si ma-
trace vyzkoušet a zjistit tak,
která z nich vám nejlépe vy-
hovuje. Pokud se na matraci
propadáte, je příliš měkká.
Z tvrdé vás zase bude bolet
celé tělo, protože se mu ne-
přizpůsobí.

Častým materiálem využí-
vaným pro výrobu matrací
jsou PUR pěny. Ty se vyrá-
bí chemicky z izokyanátů
a polyolů, které se získávají
většinou z ropy. Smícháním
těchto směsí dojde k napě-
nění. Nevýhodou PUR pěn
je uzavřená struktura bu-
něk, tedy špatná prodyšnost
a nízká hustota. To vede ke
kratší životnosti matrací, ob-
zvlášť při větším a častějším
zatížení. Výhodou matrací
z PUR pěny je nízká cena.
PUR pěny jsou dnes nabíze-
ny často v kombinaci s jiný-
mi pěnami (studená či líná
pěna).

Dalším moderním mate-
riálem jsou visco pěny. Jed-
ná se o studené paměťové
pěny s příměsí rostlinných
olejů, aby byla zaručena
funkce „obepnutí“. Nevý-
hodou paměťových pěn je
špatná prodyšnost, kterou
pocítí především více se po-
tící lidé, a to obzvlášť v let-

ních měsících. Dochází také
k rychlejší únavě materiálu
– po několika letech už ne-
funguje poddajnost jako na
začátku. Velký problém je
zejména u vyšších matrací
z visco pěny, kdy dochází
k „uzavření“ těla na lůžku
a zabránění přirozenému
pohybu. Při výběru matrace
z visco pěny také pamatujte,
že děti a dospívající do 24 let
věku by na visco pěně spá-
vat neměli z důvodu růstu
a vývinu páteře.

Povlečení z přírodních ma-
teriálů
Také povlečení je důležitou
součástí kvalitního spánku.
Zapomeňte na umělé ma-
teriály, bavlna, či ještě lépe
biobavlna, je velice příjem-
ná na dotek a díky různým
vzorům můžete libovolně
měnit styl vaší ložnice. „Po-
vlečení ze 100% biobavlny
je měkké, vyrovnává tep-
loty a dobře saje. V našich
kolekcích nyní převládají
jemné pastelové odstíny
a barevné květinové vzory,“
říká Vladimíra Kolaříková
ze společnosti Tchibo a do-
dává: „Právě v tomto obdo-
bí, kdy se už všichni těšíme
na jaro, je květinový design
každoročně nejoblíbenějším
povlečením. Květinové vzory
ale můžete využít i jinde než
v ložnici. Výrazná křesla, ta-
burety či polštářky dokážou
doladit celý styl interiéru.
I tyto bytové doplňky najde-
te v naší nabídce.“

Při výběru povlečení by-
chom měli volit přírodní
látky a platí, že čím je látka
hustěji tkaná, tím je odol-
nější. Postačí látku zkusit
omakem a doma pereme na
šetrném programu v pračce.
„Doporučuji vybírat produk-
ty s certifikací GOTS (Global
Organic Textile Standard).
Tato certifikace je celosvě-
tově uznávaná jako nejvyšší
standard ve výrobě, zpraco-
vání a potisku textilu, tak-
že je v ní zahrnutá výroba
celého kousku od semínka
biobavlny přes šití, barvení
a potisk. Výsledkem je pevná
a odolná látka, která je 100%
rozložitelná,“ vysvětluje Olga
Garajová z EtikButiku.

| domov |komerční příloha čtvrtek 20. února 2020 12
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foto: Tchibo
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Jana Sixtová
Mám permici na
Slavii. A už se nám

to blíží!
MORČATA

Řešení sudoku

EMOCE. NEMOCI?
Existuje jedna zázračná rodičovská technika, která má lepší
hojivé účinky než pofoukání. A když ji začnete používat, ušet-
říte možná svým dětem tisíce korun za psychoterapii v dospě-
losti. To kouzlo je – pozor, teď to přijde, tramtadadááá – uzná-
ní emocí.
Provádí se to následovně. Až bude vaše dítě brečet, protože si
natlouklo koleno nebo mu někdo sebral oblíbenou hračku,
kousnete se do jazyka a NEŘEKNETE: „Nebreč, prosím tě,
vždyť se ti vůbec nic nestalo.“ Nejdřív nemusíte říkat vůbec
nic, bude stačit jen se zájmem poslouchat. Po chvíli můžete
přidat chápavé přikývnutí a dát najevo svou účast i verbálně.
Vhodné jsou věty jako: „Já to vidím, že tě to bolí/štve…“ Když
k tomu navíc nabídnete konejšivou náruč, u dětských tragé-

dií z kategorie těch méně
závažných už zpravidla za
pár minut dojde k uklid-
nění. A když pak za vámi
přijde školačka a bude si
stěžovat, kdo se s ní kama-
rádí nebo nekamarádí,
kdo se na ni vytahoval
a kdo ji zlobil, NEŘEKNE-

TE: „Kvůli takový maličkosti přece nebudeš vyvádět.“ Ale co
uděláte? Ano, správně. Budete chvíli jenom poslouchat, poký-
váte, nebudete její starosti zlehčovat, ale vyjádříte pochopení.
A teď pozor – až z práce přijde zdrchaný partner a bude si stě-
žovat na děsného kolegu nebo nemožného šéfa, vy uděláte
co? Už asi tušíte, viďte? Posloucháte, přikyvujete, chápete.
Prostě druhému UZNÁTE EMOCE. Já vím, že nám odmalička
vtloukali do hlavy, že nemáme brečet, nesmíme se vztekat
a nemáme ostatní obtěžovat projevy svých emocí, jenomže to
neznamená, že ty emoce nemáme nebo že jsou špatné. Uznat
pocity, nechat je projevit a odejít může být velká úleva. Pro
vaše děti, partnery i pro vás. Nemáte zač.

Richard Klenovský
Permanentku mám

22 let bez
jediného přerušení...

Petra Štancová
Ne, vystačím si
s fanděním

u TV obrazovky.

Chodíte fandit svému klubu na stadion?

Anketa

Andělská pomoc
Hned po nasednutí do
busu č. 48 ostravské MHD
jsem byla vyzvána k před-
ložení jízdních dokladů.
Zjistila jsem, že peněžen-
ka, ve které mám všechny
doklady, zůstala doma
a já se nemám čím proká-
zat ani nemohu zaplatit.
A to jsem spěchala na kon-
trolu plynaře u mě v bytě!
Paní sedící proti mně tiše
pohovořila s revizorkou
a pak mi sdělila, že je vše
vyřízeno a mohu pokračo-
vat v cestě jako její dopro-
vod držitele průkazu ZTP.
Doslova mi pak vnutila ob-
nos na zakoupení jízden-
ky, aniž jsme si obě uvědo-
mily, že papírovou jízden-
ku v Ostravě už nekou-
pím. Domů jsem dojela na-
černo. Moc chci poděko-
vat této paní, která mi po-
mohla z nepříjemné situa-
ce. A protože mě její dva-
cetikoruna pálila v dlani,
poslala jsem tu andělskou
pomoc dál na veřejnou
sbírku Srdce pro Porubu.
Ještě jednou děkuji za po-
znání, že dobří lidé jsou
stále mezi námi.

ALENA NĚMCOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Co vidíte na obrázku? My plamennou veverku, planetu Uran,
loď Star Trek Enterprise, pár hvězdiček, zajíčka a jakéhosi
mutanta. Za vše děkujeme naší fanynce@andree.aha, která
parádní dětskou malůvku opatřila tagy #metrotag a #dětitobaví.
Co vy, čtenáři? Nemáte doma nebo v družině podobného šikulu?

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek

DOBRÝ DEN, JMENUJI SE

JULIE ČERVENÁ
BYLOMI PĚTATŘICET
A PORODILA JSEM DRUHÉ DÍTĚ

Citát

Posloucháte,
přikyvujete, chápete.
Prostě druhému
uznáte emoce.
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Malá, ale šikovná. A ryze praktická. Nová Puma je tady
V úterý jsme si na prezentaci v Praze vyzkoušeli „novou kapitolu v historii designové identity značky Ford“, jak hrdě
uvádí automobilka v tiskové zprávě. Na hodinovou jízdu kolem Prahy jsme dostali nový crossover s hybridním pohonem.
Jmenuje se Ford Puma, ale není to ta stará Puma, která se vyráběla mezi roky 1997 a 2002. Tehdy sice stála jako tato
nová na podvozku modelu Fiesta, ale na starou generaci odkazuje novinka jen vysoko položenými světlomety. Proporce
má dynamičtější a mnohem vyšší stavba karoserie přispívá k lepšímu přehledu řidiče a podílí se také na tom, že Puma
nabízí zavazadlový prostor o objemu 456 litrů. Zajímavým řešením je takzvaný megabox, objemná schrána namísto
prohlubně pro rezervu. Nosnost je padesát kilo, ale vejde se tam docela dost. Vnitřek je plastový, takže ho můžete po
vození nachytaných ryb, zabahněných gumáků nebo šišek z lesa opláchnout vodou a pak vypustit špuntem na dně. Mild-
hybridní technikou v podání Fordu je pak elektromotor pomáhající přeplňovanému litrovému tříválci. Řemenem poháně-
ný startér/generátor o výkonu 11,5 kW nahrazuje alternátor. Při brzdění a jízdě setrvačností energii rekuperuje a fungu-
je jako elektromotor, který přidá až 50 Nm. Slabší verze tříválce má 92, silnější 114 kW (125 a 155 koní). Ceny startují na
částce 514 tisíc korun. Více o autě si přečtete po týdenním testu, který deník Metro plánuje na květen. HOP

I kombík může být
nádherný. A když
dobře jezdí, má té-
měř vyhráno.

Líbí se mi, jak se pořád líbí.
V kombíku Peugeot 508 SW
jsem se poprvé svezl už v dub-
numinulého roku, takže v na-
šem týdenním testu nebyl
zrovna novinka. Stále však to-
hle auto budí obrovskou po-

zornost, otáčejí se za ním
ženy imuži. Kombík v jeho po-
dání už dávno není nějaká hra-
natá špatně zatáčející skříň.
Nádherně vypadá – zejména
přední světlomety s ostrými
zuby jsou designový skvost,
dobře se jeví auto i zezadu,
což bývá u kombíků docela
problém.

Peugeot stejně jako před pa-
desáti lety, kdy představil Peu-
geot 504, vycházel u kombíků
z tvarů hatchbacků. I nový
Peugeot 508 SW nabízí stylo-

vé atributy radikálního desig-
nu ještě dříve představeného
fastbacku – se 142 cm je shod-
ně nízký, měří však 479 centi-
metrů, tedy o čtyři centimetry
více. Objem kufru je 530 litrů,
což je o 40 méně než u před-
chozí generace kombi. Inte-
riér zůstává v duchu součas-
ných peugeotů: moderní kok-
pit, klávesová tlačítka, malý
zkosený volant, pohodlná se-
dadla. Motorů je v nabídce
šest: dvě benzinové jednašest-
ky (180 a 225 koní) a tři diese-

ly (130, 160 a 180 koní), při-
čemž všechny mají osmistup-
ňový automat. Pouze nejslabší
diesel lze kombinovat smanu-
álem se šesti stupni. My jsme
však testovali verzi GT a ta je
dostupná pouze s nejsilnější-
mi motory z nabídky. Zkusili
jsme benzinovou verzi a mo-
tor nás mile překvapil. Je živý,
pružný, ani ne tak hladový,
hezky zabírá v celém rozsahu
otáček a 225 koní podtrhuje
to, že i naložené auto dokáže
v případě potřeby pořádně za-

brat. Výborně je jednotka sla-
děná s osmistupňovým auto-
matem značky Aisin. Líbí se
mi, že často drží nejvyšší otáč-
ky, aby byl k dispozici vyšší vý-
kon. Pak mají dvě písmenka
GT na zádi opravdu smysl.

Dodejme, že verze GT je
standardně vybavena aktivně
řízeným podvozkem, který
upravuje pružení podle jízdní-
ho režimu. Ceny verze GT
s benzinovým motorem star-
tují na částce 1 110 000 Kč. Po-
vedené auto. PETR HOLEČEK

Bylo zveřejněno další video
asociace Záchranný kruh, kte-
rá realizuje kampaň Ty to
zvládneš. V ní představuje
inovativní instruktážně ana-
lytická videa vycházející z re-
álných dopravních nehod.
Na webu realita.tytozvlad-

nes.cz najdete nové video vě-
nující se agresivitě za volan-
tem. O tom, že agresivní cho-
vání řidičů není novým feno-
ménem na českých silnicích,
hovoří dlouhodobé statistic-
ké údaje – v letech 2006 až
2016 přišlo vlivem agresivní-
ho způsobu jízdy na silnicích
v Česku o život 2983 lidí.
Agresivita sehrává negativ-

ní roli až ve 40 procentech
smrtelných dopravních ne-
hod. Podobný podíl je však
dlouhodobě uváděn i v dal-
ších motoristicky vyspělých
státech. Dvě třetiny řidičů
v USA a Rusku a zhruba polo-
vina řidičů v Evropské unii
a Austrálii tvrdí, že se v po-
sledních dvanácti měsících
staly obětí jednání agresora
na silnici. V Česku se jedná
zhruba o třetinu řidičů. HOP

Blinkry jsou integrované do ostrých „drápů“. Vypadá dobře, i když zatáčíte. Na karoserii kombi má krásné čisté a elegantní linie. 2x METRO

3x METRO

Zase pořádná lví hříva

Agrese. Může
za 40 % nehod,
kde se umírá
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Koronavirus zatím
není pro vrchol-
nou sportovní akci
v Tokiu strašákem.

Světová zdravotnická organi-
zace (WHO) považuje úvahy
o ohrožení olympijských her
v Tokiu kvůli koronaviru za
předčasné. Sportovní megaak-
ce má začít 24. července, což
je zatím příliš daleko na to,
aby se dalo odhadnout riziko
jejího zrušení nebo přeložení.

Některé akce už zrušili
Mezinárodní olympijský vý-

bor (MOV) i pořadatelé v uply-
nulých týdnech opakovaně
ujišťovali, že epidemie s ohnis-
kem v Číně sportovní svátek
neohrozí. Ředitel krizových
programůWHOMichael Ryan
řekl, že se zatím neuvažuje
o vydání nějakých doporučení
směrem k olympiádě. S orga-

nizátory i představiteli MOV
je organizace v pravidelném
kontaktu od prosince, kdy se
koronavirus v Číně začal šířit.
„Pomáháme jim s posuzová-
ním rizika. Budeme s nimi
úzce spolupracovat v následu-
jících týdnech a měsících,“
řekl Ryan agentuře AP.

Kvůli koronaviru, který způ-
sobuje onemocnění Covid-19
provázené horečkou a dýcha-
cími problémy, bylo v Číně

zrušeno mnoho sportovních
akcí. O rok bylo odloženo halo-
vé mistrovství světa v atletice
plánované na polovinu břez-
na, v dubnu se neuskuteční
Velká cena formule 1 v Šang-
haji. Nejvíce postižená je pev-
ninská Čína, kde se nakazilo
přes 74 tisíc lidí. Největším oh-
niskem nákazy mimo Čínu je
výletní loď Diamond Princess,
která je v karanténě právě v ja-
ponské Jokohamě.

Maskoti jsou v Evropě
Olympijský maskot Mirai-

towa a jeho paralympijský ko-
lega Someity včera vyrazili na
turné po Evropě, kde navštíví
šest měst. Futuristické posta-
vičky v modrobílé a růžovobí-
lé barevné kombinaci s velký-
ma očima do konce dubna za-
vítají do Barcelony, Paříže,
Bonnu, Atén, Londýna a Lau-
sanne. Propagační cesta s ná-
zvem „Make the Beat“ podle
speciálního potlesku, který
maskoti předvádějí, začala na
tokijském letišti Haneda. Zú-
častnila se jí japonská volejba-
lová hvězda Megumi Kuriha-
raová a na dálku poslala video-
pozdrav hudební skupina
Backstreet Boys, která je v Ja-
ponsku velmi populární.

Olympiáda začne 24. červen-
ce, přípravy už vrcholí. Konají
se poslední testovací soutěže
a 26. března ve Fukušimě za-
čne štafeta s olympijskou po-
chodní. Oheň zapálí o dva týd-
ny dříve v řecké Olympii. ČTK

Fourcade
Šestnáctý Ondřej Mora-
vec byl nejlepším z čes-
kých biatlonistů v závo-
du na 20 kilometrů na
MS v Anterselvě. Zlato
získal Francouz Martin
Fourcade (na snímku),
druhý byl Johannes Bö
z Norska a třetí Rakušan
Dominik Landertinger. AP

Žena si sundává roušku před fotkou s maskoty v Tokiu. AP

Zkušený biker Jan Škarnitzl si
při závodě v Řecku zlomil
ruku a po operaci v ní má
sedm šroubů. V motolské ne-
mocnici mu lékaři zafixovali
záprstní kost. Jak dlouhá zá-
vodní pauza třiatřicetiletého
cyklistu čeká, není jasné. „Na
základě vyšetření a s ohledem
na co nejrychlejší návrat Hon-
zy zpět do tréninku jsme se
rozhodli pro operaci. Vše pro-
běhlo bez problémů, kost je
zpevněná dlahou se sedmi
šrouby. Podle dalších kontrol-
ních vyšetření se domluvíme
na formě a postupném návra-
tu do tréninku,“ citoval server
mtbs.cz lékaře Jana Kryla.
Škarnitzl si pravou ruku zlo-
mil v závěrečné etapě závodu
Salamina Epic. ČTK

Podle zdravotníků jsou
obavy o Tokio předčasné

Šéf globálního rozvoje fotbalu
v mezinárodní federaci FIFA
Arsene Wenger navrhne příš-
tí týden na zasedání pravidlo-
vé komise IFAB úpravu pravi-
dla o ofsajdu. Podle bývalého
trenéra Arsenalu by změna od-
stranila sporné situace, ve kte-
rých jde o centimetry. Úprava
by mohla začít platit na začát-

ku června, ještě před startem
mistrovství Evropy. „Mluvím
o ofsajdu o zlomky centimet-
rů. Možná existuje prostor,
aby se tohle pravidlo trochu
změnilo. Takže už nebudeme
říkat, že hráč byl částí nosu
v ofsajdu,“ řekl Wenger. Aby
změna prošla, musí návrh zís-
kat šest z osmi hlasů. ČTK

Dál prošla pouze Plíšková
Světová trojka Karolína Plíšková (na snímku) porazila ve
2. kole tenisového turnaje v Dubaji Francouzku Kristinu
Mladenovicovou jasně 6:1 a 6:2. Ve čtvrtfinále mohla Plíš-
ková narazit na krajanku Kateřinu Siniakovou, jež ale pro-
hrála s Kazaškou Jelenou Rybakinovou dvakrát 3:6. S tur-
najem se rozloučila Markéta Vondroušová, která sice
nad Jennifer Bradyovou vedla 1:0 na sety a 4:1, ale s Ame-
ričankou i kvůli problémům s nohou prohrála 6:4, 4:6
a 1:6. Kvůli zdravotním problémům pak Vondroušová
vzdala deblový zápas po boku Karolíny Muchové. Barbo-
ra Strýcová počtvrté v řadě podlehla Chorvatce Petře Mar-
tičové, se světovou patnáctkou prohrála dvakrát 3:6. AP

Číslo dne
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Po tolika měsících se bývalý
osmý tenista světa Jack Sock
dočkal výhry ve dvouhře, a to
na turnaji v Delray Beach.

Škarnitzl. Biker
má ve zlomené
ruce šrouby

Krátce

Video už nyní
Sudím bude už v dneš-
ních zápasech vyřazova-
cí fázi fotbalové Evrop-
ské ligy poprvé pomáhat
videorozhodčí. Technolo-
gie VAR dosud byla v dru-
hé nejprestižnější klubo-
vé soutěži v Evropě nasa-
zena jen do loňského fi-
nále mezi Chelsea a Arse-
nalem. V Lize mistrů už
VAR pomáhal loni.

Neymar viní PSG
Napětí mezi fotbalistou
Neymarem a jeho za-
městnavatelem Paris St.
Germain se po úvodním
utkání osmifinále Ligy
mistrů v Dortmund zvý-
šilo. Brazilský útočník si
po prohře 1:2 postěžo-
val, že mu klub po zraně-
ní bránil v předchozích
zápasech hrát a že se
kvůli tomu nemohl do-
stat do lepší formy.

Šílená smrt
Bývalý ragbista Rowan
Baxter a jeho tři děti při-
šli o život v Brisbane
v hořícím autě, které
předtím někdo podpálil.
Jeho žena vyvázla s popá-
leninami, ale Baxtera ob-
vinila, že vůz zapálil. ČTK

Wenger. Nechce už dál
řešit část nosu v ofsajdu

Práce - nabídka
• SPRÁVCE/ÚDRŽBÁŘ menší-
ho penzionu na Kokořínsku.
Požadujeme všestr. manuál.
zručnost, schopnost jednat s
hosty, smysl pro pořádek, zá-
kladní znalost PC, 100% spo-
lehlivost. Prac. vztah dle doho-
dy (DPP,DPČ,ŽL). Ubyt. v objek-
tu podmínkou – moderně vy-
bavený byt. Vhodné pro man-
žele v důchodu (nabízíme
část. zaměst. manželky). Ná-
stup březen/duben tr. Nabíd-

ky na: info@teon.cz• 216712

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1
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AKČNÍ NABÍDKA 12.04. - 26.04.

26.04. - 10.05.
10.05. - 24.05.29.03. - 12.04. 05.04. - 19.04.

19.04. - 03.05.
LÁZEŇSKÝ HOTEL Akční nabídka není kombinovatelná s jinými slevami včetně

VIP Clubu Františkovy Lázně.
CENA

SE SLEVOU*
2H hotel Flóra HH (pokoje bez WC) • 14 990 Kč •
2H lázeňský hotel Jesenius HH (pokoje s WC) , Radbuza (Tourist) 17 330 Kč** • 19 250 Kč
2H lázeňskýhotelRoyalHHS, JeseniusHH,RadbuzaHH,Třirůže (TouristPlus) 19 220 Kč** • 21 350 Kč
3H lázeňský hotel Metropol HHH 21 480 Kč • 23 870 Kč
3H lázeňský hotel Luisa HHH 22 240 Kč • 24 710 Kč
3H lázeňský hotel Dr. Adler HHH 22 240 Kč • 24 710 Kč
3H lázeňský hotel Belvedere HHH 24 380 Kč • 27 090 Kč
Spa Resort Pawlik - Aquaforum HHHH - budova B 26 960 Kč • 29 960 Kč
Spa Resort Pawlik - Aquaforum HHHH - budova A 33 260 Kč • 36 960 Kč
Doplatek za jednolůžkový pokoj na celý pobyt na poptávku

• garantovanou kvalitu Františkolázeňské léčebné kúry
• 18 léčebných procedur týdně předepsaných lékařem

dle aktuálního zdravotního stavu

1) A UAFORUM - největší a nejkrásnější akvapark českých lázní. 2) Vlaková jízdenka je platná odkudkoliv z České republiky až do Františkových Lázní a je platná na jakýkoliv
vlakový spoj Českých drah včetně Pendolina, na které je nutné si zakoupit místenku. Poukázku na přepravu je možné si objednat pouze u společnosti Lázně Františkovy Lázně a.s.
v rámci pobytu Bonus, jízdenka vám bude zaslána po zaplacení zálohy. 3) Vybírat si můžete z nealkoholických nápojů, vína či piva.

*Uvedená cena se vztahuje na osobu ve dvoulůžkovém pokoji bez rozdílu kategorie vyjma kategorií Superior, Deluxe a Apartmá, které je možné rezervovat za příplatek.
**Nabídka je platná pouze pro lázeňský hotel Jesenius HH. V ceně je započítaná sleva pro klienty partnerských zdravotních pojišťoven (VZP, OZP, ČPZP, ZPŠ, ZPMV, RBP,
VOZP), při příjezdu na pobyt je potřeba předložit kartu zdravotní pojišťovny. Pobyt začíná v den příjezdu obědem a končí snídaní v den odjezdu. K ceně pobytu bude u povinných
osob připočítánmístní poplatek z pobytu dle aktuální vyhláškyměsta Františkovy Lázně a kulturní poplatek ve výši 35 Kč/osoba a den. Akční nabídka není kombinovatelná s jinými
slevami včetně slevy VIP Clubu Františkovy Lázně, „Doporučte nás“ aj.

14DENNÍ LÉČEBNÝ POBYT ZAHRNUJE:

BONUSOVÉ SLUŽBY NAVÍC!

• vstupní a výstupní lékařské vyšetření
• ubytování ve vybraném lázeňském hotelu
• plnou penzi (snídaně, oběd a večeře)

Nabídka platí
pouze pro klienty
českých
partnerských
pojišťoven.

Při rezervaci
uveďte prosím
kód: 217055

INFORMACE A REZERVACE:

Tel.: 351 012 345
info@frantiskovylazne.cz

www.frantiskovylazne.cz

NEOMEZENÝVSTUP
DOA UAFORA

po dobu lázeňského pobytu1)

VLAKEM I. TŘÍDOU
tam i zpět za 299 Kč2)

14x NÁPOJ
k obědu či k večeři3)

nebonebo


